

**تعميم رقم: (73) للعام الأكاديمي: 2021/2020**  
**بشأن خطة استمرارية العمل والتعليم لفصل الخريف 2022/2021**

2021/06/21

السيدات والسادة:

نواب ومساعد مدير الجامعة، عمداء الكليات، رؤساء الأقسام الأكاديمية، أعضاء الهيئة التدريسية وطلبة الجامعة،

الموضوع: العودة إلى الحرم الجامعي في فصل الخريف 22/21

السلام عليكم ورحمة الله تعالى وبركاته:

يسر جامعة الشارقة أن تعلن خطتها لاستمرارية التعليم والعمل لخريف 22/21 والتي تم إعدادها بناء على المتابعة الدقيقة لأحدث المستجدات المتعلقة بجائحة كورونا وبالتنسيق مع وزارة التربية والتعليم وفقاً للاحتياجات والإرشادات الصحية التي أقرتها وزارة الصحة والهيئات المختصة الأخرى في دولة الإمارات. بالإضافة إلى ذلك، فقد تم إعداد هذه الخطة استناداً إلى خبرتنا التي اكتسبناها من تجربة العام الماضي آخذين بعين الاعتبار عدداً من العوامل مثل عدد وتنوع البرامج الدراسية والموارد المتاحة. وقد تمت مراجعة الخطة من قبل الكليات وتم اعتمادها من قبل مجلس العمداء.

بالإضافة إلى آليات التعليم والتعلم المطبقة، تحتوي الخطة على تفاصيل العمل والخدمات المساندة اللازمة لضمان استمرارية وسلاسة العمل.

سيكون التعليم والتعلم في فصل الخريف 22/21 وفقاً لنظام التعليم الهجين والمرن، حيث يتم تدريس المساقات وفق النماذج التالية:

- 1- مساقات التعليم العام وبعض المساقات المختارة ذات الطبيعة العامة سوف تدرس عن بعد.
- 2- سوف يتم تدريس أغلب المساقات بالنظام الهجين مع انعقاد معظم الجلسات الدراسية داخل الجامعة.
- 3- سوف يتم تدريس المساقات في كليات الطب وطب الأسنان والفنون الجميلة، بالإضافة إلى المختبرات العملية والتدريب الإكلينيكي والاستوديوهات داخل الحرم الجامعي.
- 4- سوف تعقد امتحانات منتصف الفصل والامتحانات النهائية داخل الحرم الجامعي.

لتفاصيل أكثر حول الخطة، يمكن الاطلاع على الوثيقة المرفقة بهذا التعميم "خطة استمرارية التعليم والعمل لخريف 22/21". وسوف يتم توفير ما يستجد من المعلومات والتفاصيل على رابط "الإعداد لفصل الخريف 22/21" على الموقع الإلكتروني للجامعة. يجب على أعضاء الهيئة التدريسية والطلبة حضور المحاضرات والجلسات العملية وغيرها في الحرم الجامعي بما في ذلك فروع الجامعة باستثناء الطلبة المصابين والمخالطين والمقيمين في دول خاضعة لقيود حظر السفر.

نرجو لكم تمام الصحة والعافية ونتطلع إلى استقبالكم في جامعة الشارقة بجميع فروعها في خريف 22/21.

أ.د. حميد مجول النعيمي  
مدير الجامعة

**Circular No. (73) of the Academic Year 2020/2021**  
**Regarding the Education and Business Continuity Plan for the Fall 2021/2022**

21/06/2021

**To: Vice and Assistant Chancellors, Deans, Department Chairpersons, Academic Staff and Students**

**Subject: Back to UoS Campus in Fall 21/22**

Greetings:

The University of Sharjah is pleased to announce its “Education and Business Continuity Plan for the Fall 21/22”, which was prepared after careful and close monitoring of the recent Covid-19 pandemic developments, Ministry of Education communications, health precautions and guidelines set by the Ministry of Health and other authorities in the UAE. In addition, the plan was prepared based on our accumulated experience during the past year and taking into consideration important factors such as the number and variety of the academic programs and available resources. The plan was revised by the colleges and the approval by the Deans Council.

In addition to the teaching and learning models to be applied, the plan contains details of the business and support services that is needed to ensure smooth operational continuity.

Teaching and learning in the Fall 21/22 will be carried out using “Flexible Hybrid Model”, where courses are taught in one of the following approaches:

1. General Education Courses and some selected courses of general nature will be delivered online.
2. The majority of courses will be delivered using the Hybrid Model with most sessions held on campus.
3. Courses of the Colleges of Medicine, Dentistry, Fine Arts, as well as practical labs, clinical sessions, studios will be delivered on campus.
4. Midterm and Final Exams will be conducted on-campus.

Details of the plan can be found in the “Education and Business Continuity Plan for the Fall 21/22” document, which is attached with this circular. Updated details will be available on the University website “Preparation for Fall 21/22” link. Students and staff are expected to attend classes on the University of Sharjah campuses (albeit in different percentages), except those with special Covid-19 circumstances or residing in countries with travel restrictions.

We wish you the best of health and we look forward to welcoming you at the University of Sharjah campuses in the Fall 21/22.

**Professor Hamid M.K. Al Naimiy,**  
**Chancellor of the University**